
 
Protokół nr XIV/2015 

XIV Sesji Rady Powiatu w Białogardzie 

w dniu 28 grudnia 2015 r., w godz. 10
00

 – 14
25

 

w Starostwie Powiatowym w Białogardzie 
  

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła otworzył posiedzenie Rady Powiatu  

w Białogardzie, po powitaniu radnych, oświadczył, iż zgodnie z listą obecności, aktualnie  

w Sesji uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego  

17 radnych, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał 

(załącznik nr 1, 2 i 3). Następnie zapytał o uwagi do zaproponowanego porządku obrad.  

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag. 

 

● Obecnie odbyła się uroczystość wręczenia wyróżnień dla zawodników Klubu Sportów 

Walki „Róża Karlino” oraz Atletycznego Klubu Sportowego w Białogardzie za wybitne 

osiągnięcia sportowe oraz godne reprezentowanie Powiatu Białogardzkiego na arenach Kraju, 

Europy i Świata. Za znakomite wyniki w boksie Starosta Białogardzki przyznał 

nagrody Elżbiecie Wójcik i Mateuszowi Polskiemu, a za  osiągnięcia w zapasach w stylu 

wolnym  nagrody otrzymali: Kamil Skaskiewicz, Krzysztof Bieńkowski i Zbigniew 

Baranowski.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła podziękował wyróżnionym sportowcom 

za wspaniałą promocję naszego powiatu oraz życzył im dalszych sukcesów zarówno w 

sporcie, jak i w życiu osobistym.  

 

Radni nie zgłosili uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie realizowała następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie Sesji, w tym: 

- stwierdzenie quorum, 

- przyjęcie protokołów z XII i XIII Sesji Rady Powiatu w Białogardzie, 

2. Informacja o działalności Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w 

Białogardzie. 

3. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

a) zwiększenia wysokości środków finansowych na utrzymanie dziecka w placówce 

opiekuńczo – wychowawczej typu rodzinnego – Rodzinnym Domu Dziecka w 

Białogardzie, 

b) określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na 

realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych, 

c) rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 

Białogardzkiego, 

d) ustalenia na 2016 r. wysokości stawek opłat za usunięcie pojazdu z drogi, jego 

przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz za odstąpienie od usunięcia pojazdu 
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z drogi, jeżeli przed wydaniem dyspozycji usunięcia pojazdu lub w trakcie 

usuwania pojazdu ustaną przyczyny jego usunięcia, 

e) ustalenia zasad korzystania ze stołówki szkolnej Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych im. prof. Jana Radomskiego w Tychowie i wysokości opłaty 

za wydawanie posiłki, 

f) Programu współpracy Powiatu Białogardzkiego z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2016, 

g) powierzenia niektórych zadań z zakresu administracji rządowej związanych z 

przeprowadzeniem badań specjalistycznych, w tym psychologicznych oraz 

obserwacji szpitalnej osób stawiających się do kwalifikacji wojskowej na potrzeby 

powiatowej komisji lekarskiej, 

h) trybu  udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Powiatu oraz zakresu kontroli 

prawidłowości ich wykorzystania dla niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół 

publicznych i placówek niepublicznych, 

i) zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2016, 

j) zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu w Białogardzie na rok 

2016, 

k) ramowego planu pracy Rady Powiatu w Białogardzie na rok 2016, 

l) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2015, 

m)  zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2015 

– 2025. 

4. Projekt budżetu Powiatu Białogardzkiego na 2016 rok. 

a) omówienie projektu uchwały budżetowej wraz z objaśnieniami, 

b) przedstawienie opinii i wniosków komisji i radnych, 

c) przedstawienie opinii RIO, 

d) przedstawienie stanowiska Zarządu w sprawie opinii i wniosków komisji  

i radnych, 

e) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie, 

f) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej, 

g) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 2025. 

5. Informacja Przewodniczącego Zarządu Powiatu o działalności Zarządu Powiatu  

w Białogardzie w okresie międzysesyjnym.  

6. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

7. Zamknięcie Sesji. 

 

 

● Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła zapytał radnych o uwagi do protokołów:  

z XII Sesji z dnia 30 października 2015 roku oraz z XIII Sesji z dnia 3 grudnia 2015 roku. 

Przypomniał, że z treścią w/w protokołów można było zapoznać się w Biurze Rady Powiatu. 

Poinformował, że zgodnie z § 37 Statutu Powiatu Białogardzkiego do treści protokołów nie 

wpłynęły żadne uwagi na piśmie. W związku z powyższym poddał pod głosowanie w/w 

protokoły. 

 

Radni Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag i jednogłośnie przyjęli protokół  

z XII Sesji z dnia 30 października 2015 roku.  

 

Radni Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag i jednogłośnie przyjęli protokół  

z XIII Sesji z dnia 3 grudnia 2015 roku.  
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Ad.2 

Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Białogardzie – Tadeusz Wycech zapoznał 

radnych z informacją dotyczącą działalności Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego 

w Białogardzie, co przedstawia załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. Poinformował m.in., 

o zmianach prawnych jakie weszły w życie w tym roku. Poinformował o zmianie dotyczącej 

naliczania powierzchni obiektów wielko powierzchniowych oraz  problemach dotyczących 

stanu instalacji gazowej  (butli gazowych) w budynkach wielorodzinnych. Oświadczył, że w 

tym ostatnim przypadku wystosował do zarządców lub właścicieli takich budynków o 

wykonanie kontroli w/w instalacji.  

Radny – Andrzej Siwek stwierdził, że w pisemnej informacji przegotowanej przez Inspektora 

znajduje się zapis mówiący, że z uwagi na ograniczone środki Inspektorat zmuszony był do  

wycofania się z wielu długoterminowych umów. Radny zapytał jakie to były umowy. Zapytał 

również o kontrole dróg i zlokalizowanej w ich pasie drogowym infrastruktury cyt.: „czy 

począwszy od roku 2011 w roku 2015 Powiatowy Inspektor, czy Nadzór Budowlany 

przeprowadził jakiekolwiek kontrole w Urzędzie Miasta Białogard dotyczące realizacji, czy 

przestrzegania ustawy Prawo budowlane. Konkretnie chodzi mi o przegląd tzw. budowli – do 

budowli zaliczamy sieci kanalizacyjne.”    

Powiatowy Inspektor – Tadeusz Wycech odnoście pierwszego zapytania poinformował, że 

zrezygnował z umowy dotyczącej ochrony pomieszczeń  inspektoratu oraz z możliwości 

użytkowania samochodów prywatnych do celów służbowych. Podjęto również negocjacje z 

dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodziny w Białogardzie odnośnie obniżenia 

czynszu dzierżawy pomieszczeń. Odnośnie kolejnego zapytania poinformował, że co roku 

kilka różnych odcinków dróg podlega kontroli (książki drogi, czy były kontrolowane 

instalacje istniejące w pasie drogi). Dodał, że nie ma możliwości przeprowadzenia 

szczegółowej kontroli infrastruktury znajdującej się w drogach na terenie miasta Białogard. 

Kontrolą tych sieci powinien zająć się właściciel sieci.  

Radny – Andrzej Siwek zapytał cyt.: „czy Pan jako Inspektor Powiatowy w ciągu ostatniej 

kadencji, czyli od roku 2011 przeprowadził jakiekolwiek kontrole, czy  Urząd Miasta, albo 

Burmistrz przestrzega ustawy Prawo budowlane – mówię o przeglądach”. Odnosząc się do 

informacji dotyczących dozoru pomieszczeń Inspektoratu zapytał czy należy przez to 

rozumieć, że pomieszczenia obecnie są bez nadzoru. 

Powiatowy Inspektor – Tadeusz Wycech odnośnie ochrony pomieszczeń poinformował, że 

obecnie pomieszczenia te objęte są ochroną jaką posiada Powiatowe Centrum Pomocy 

Rodzinie w Białogardzie (Inspektora dzierżawi pomieszczenia w tym budynku). Odnośnie 

kontroli dróg poinformował, że takie kontrole niektórych dróg i instalacji w tych drogach były 

przeprowadzane.  

Radny – Andrzej Siwek przypomniał, że pytał Inspektora czy kontrolował Urząd Miasta, czy 

też Burmistrza pod kątem przestrzegania ustawy Prawo budowlane.   

Powiatowy Inspektor – Tadeusz Wycech oświadczył, że nie może kontrolować całego 

urzędu pod kątem przestrzegania prawa budowlanego. Zakres kontroli wynikający  z w/w 

ustawy jest bardzo szeroki – kontrolowane są pojedyncze zakresy np. budynki, drogi. Urząd 

Miasta jest właścicielem tak ogromnej ilości obiektów budowlanych, że fizycznie nie jest to 

możliwe. Dodał, że Inspektorat kontroluje, gdy zachodzi jakaś przesłanka mówiąca o 

nieprawidłowości.  

 

W chwili obecnej na posiedzenie Sesji przybył radny Rajmund Wasiak. Od tej chwili w 

posiedzeniu uczestniczy 14 radnych.  
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Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła stwierdził, że obecnie wymiana pokrycia 

dachowego odbywa się na zgłoszenie. Zapytał jakie są konsekwencje jeśli inwestor takiego 

zgłoszenia nie dokonał.  

Powiatowy Inspektor – Tadeusz Wycech poinformował, że w tej sytuacji konsekwencją 

będzie postępowanie naprawcze. Inspektorat wkracza i nakazuje wykonanie ewentualnej 

ekspertyzy wykonanych robót pod kątem zgodności ze sztuką budowlaną i ewentualnie z 

wskazaniem robót uzupełniających. Następnie wydawana jest decyzja kończąca – 

odmawiająca nałożenie obowiązku, a jeśli coś jest do poprawki nakazuje się wykonanie tej 

roboty i po zakończeniu wydawana jest decyzja stwierdzającą wykonanie obowiązku.  

Radny – Bogusław Stanczewski odniósł się do zapisu zawartego w pisemnej informacji 

przygotowanej przez Inspektorat a dotyczącego  podziału środków na poszczególne 

inspektoraty w naszym województwie. Oświadczył, że jako członek Zarządu Powiatu na 

najbliższym posiedzeniu Zarządu zgłosi wniosek w sprawie wystąpienia do Wojewody 

Zachodniopomorskiego, aby  przyjrzał się podziałowi w/w środków.   

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda podziękował Inspektorowi za interwencje odnośnie 

zlecenia kontroli instalacji z butlą gazową w obiektach wielorodzinnych. Starosta zaapelował 

do wszystkich mieszkańców powiatu o zachowanie szczególnego bezpieczeństwa w tym 

zakresie. Odnośnie inicjatywy zgłoszonej przez radnego Bogusława Stanczewskiego 

przypomniał, że jeszcze niedawno wraz z Inspektorem zabiegał o utrzymanie inspektoratu w 

Białogardzie, ponieważ były plany likwidacji naszego oddział i wówczas nasi mieszkańcy 

musieliby dojeżdżać do Koszalina lub Kołobrzegu. Po wielu staraniach wyrażono zgodę na 

pozostawienie Inspektoratu, ale z zmniejszonymi środkami. Na zakończenie podziękował 

wszystkim pracownikiem Inspektoratu za rzetelne wykonywanie obowiązków i przyjazne 

podejście do problemów zgłaszanych przez mieszkańców naszego powiatu.  

Radny, a zarazem Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Białogardzie – 

Andrzej Nowak stwierdził, że zobowiązanie przez Inspektorat zarządców nieruchomości do 

sprawdzania instalacji wewnętrznej, gazowej jest dla niego co najmniej wątpliwe. 

Oświadczył, że główny obowiązek dbałości o tą instalację ciąży na właścicielu tej instalacji. 

Zarządca nie ma pełnej wiedzy w jakim lokalu taka instalacja funkcjonuje. Oświadczył, że 

jako zarządca nakazany obowiązek wykonał przeznaczając na to określone środki finansowe. 

Stwierdził, że jego zdaniem to nie załatwia sprawy do końca, ponieważ lokatorzy nie mają 

żadnego obowiązku zgłosić fakt zamontowania w swoim lokalu takiej instalacji. Powinny 

zmienić się przepisy w tym zakresie nakładając na właściciela lokalu obowiązek 

powiadamiania o montażu takiej instalacji.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto oświadczył, że nie dopuszczalne są sytuacje, 

kiedy w jednym budynku wielorodzinnym funkcjonują dwa źródła gazu: jedno z butli, a 

drugie z sieci.   

Radny – Rajmund Wasiak stwierdził cyt.: „ (…) jeżeli tutaj wzrasta ilość pracy, to tak samo 

w innych komórkach, w innych powiatach również wzrasta ta ilość pracy. Jeżeli tutaj 

potrzebne jest zwiększenie zasobów kadrowych to podejrzewam, że gdzie indziej mają miejsce 

podobne sytuacje. Może Wojewoda Zachodniopomorski po prostu jako pierwszy podszedł 

innowacyjnie do problemu i próbował jakoś to rozwiązać. Każdemu musiał dołożyć, a nie ma, 

że tak powiem dobrej metody.” Stwierdził, że nie można mówić, że przyjdzie nowy 

Wojewoda i wszystko naprawi. 

Powiatowy Inspektor – Tadeusz Wycech poinformował, że poprzednio środki dla 

Inspektoratów były przydzielane na zasadzie ilości mieszkańców, wielkości powiatu itd. 

Oświadczył, że było to dobre rozwiązanie. Później okazało się, że przy podziale środków 

zaczęto brać pod uwagę m.in. liczbę wydanych decyzji, ilość pozwoleń na użytkowanie. 

Oświadczył, że jego zdaniem niemożliwe jest, żeby Powiat Białogardzki miał taki sam ruch 

inwestycyjny, czy liczbę wydanych decyzji samowoli jak przykładowo Powiat Kołobrzeski. 
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Zdaniem Inspektora taki „wskaźnikowy” podział środków w oparciu o ilość decyzji, ilość 

pozwoleń na użytkowanie, ilość egzekucji, czy mandatów  nie jest właściwy. Oświadczył, że 

zadaniem Inspektoratu jest porządkowanie rynku budowlanego, a nie gnębienie mieszkańców 

poprzez nakładanie mandatów, aby pozyskać w ten sposób większe środki w budżecie.  

Radny – Adam Kołacki stwierdził, że w obecnej dobie nowoczesne zarządzenie nie polega 

na kontrolowaniu pracowników tylko spojrzeniu na odpowiednie wskaźniki. Następnie 

pochwalił podejście Inspektora do petentów. Zdaniem radnego ludziom należy pomagać, a 

nie im szkodzić. Następnie odniósł się do wypowiedzi radnego Andrzeja Nowaka dotyczącej 

kontroli przez zarządcę budynku odnośnie sprawności instalacji gazowej z butlą. Zapytał co 

jeśli lokator nie wpuści przedstawiciela zarządcy danego budynku na kontrolę w/w instalacji. 

Powiatowy Inspektor – Tadeusz Wycech poinformował, że nie jest osobą do końca 

kompetentną, aby udzielać informacji dotyczącej konkretnej sytuacji. Stwierdził, że jego 

zdaniem nieprzestrzeganie obowiązku kontroli narzuconych prawem budowlanym powoduje 

zagrożenie dla życia i zdrowia mieszkańców, czyli jest przestępstwem i powinno być 

zgłoszone do prokuratury.  

 

Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się z informacją dotyczącą działalności 

Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Białogardzie. 

 

W chwili obecnej Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła ogłosił ogłoszono przerwę 

w obradach XIV Sesji Rady Powiatu. Przerwa trwała od godziny 11
05

do godziny 11
25

. 

 

Obecnie w posiedzeniu Sesji uczestniczy 14 radnych. 

 

 

Ad.3 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapoznał radnych z projektami uchwał 

Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie: 

 
a) zwiększenia wysokości środków finansowych na utrzymanie dziecka w 

placówce opiekuńczo – wychowawczej typu rodzinnego – Rodzinnym Domu 

Dziecka w Białogardzie, co przedstawia załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – Anna Kodź poinformowała,               

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,    

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony 
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projekt uchwały Rady Powiatu. 

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych na utrzymanie dziecka w placówce 

opiekuńczo – wychowawczej typu rodzinnego – Rodzinnym Domu Dziecka w Białogardzie. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIV/83/2015 Rady 

Powiatu w Białogardzie w sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych na 

utrzymanie dziecka w placówce opiekuńczo – wychowawczej typu rodzinnego – 

Rodzinnym Domu Dziecka w Białogardzie, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 6 

niniejszego protokołu. 
 

b) określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi 

Białogardzkiemu na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i 

społecznej osób niepełnosprawnych, co przedstawia załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – Anna Kodź poinformowała,               

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu ,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu. 
 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na realizację 

zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIV/84/2015 Rady 

Powiatu w Białogardzie sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi 

Białogardzkiemu na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 

osób niepełnosprawnych, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 8 niniejszego 

protokołu. 
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c) rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 

Białogardzkiego, co przedstawia załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – Anna Kodź poinformowała,               

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 
 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Białogardzkiego. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIV/85/2015 Rady 

Powiatu w Białogardzie sprawie rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na 

terenie Powiatu Białogardzkiego, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 10 

niniejszego protokołu. 

 

d) ustalenia na 2016 r. wysokości stawek opłat za usunięcie pojazdu z drogi, jego 

przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz za odstąpienie od usunięcia 

pojazdu z drogi, jeżeli przed wydaniem dyspozycji usunięcia pojazdu lub w 

trakcie usuwania pojazdu ustaną przyczyny jego usunięcia, co przedstawia 

załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – Anna Kodź poinformowała,               

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 
 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 
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Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie ustalenia na 2016 r. wysokości stawek opłat za usunięcie pojazdu z drogi, jego 

przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz za odstąpienie od usunięcia pojazdu z drogi, 

jeżeli przed wydaniem dyspozycji usunięcia pojazdu lub w trakcie usuwania pojazdu ustaną 

przyczyny jego usunięcia. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIV/86/2015 Rady 

Powiatu w Białogardzie sprawie ustalenia na 2016 r. wysokości stawek opłat za 

usunięcie pojazdu z drogi, jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz za 

odstąpienie od usunięcia pojazdu z drogi, jeżeli przed wydaniem dyspozycji usunięcia 

pojazdu lub w trakcie usuwania pojazdu ustaną przyczyny jego usunięcia, w brzmieniu 

jak przedstawia załącznik nr 12 niniejszego protokołu. 

 

e) ustalenia zasad korzystania ze stołówki szkolnej Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych im. prof. Jana Radomskiego w Tychowie i wysokości 

opłaty za wydawanie posiłki, co przedstawia załącznik nr 13 do niniejszego 

protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – Anna Kodź poinformowała,               

że członkowie Komisji negatywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu ,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu. 
 

Radny – Adam Kołacki zapytał dyrektora szkoły dlaczego w projekcie uchwały nie zawarto 

zapisu mówiącego, że ze stołówki szkolnej mogą korzystać osoby z zewnątrz.  

Dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Tychowie – Józef Grabarczyk 

poinformował, że przy obecnym stanie organizacyjnym stołówki szkolnej nie jest w stanie 

zwiększyć liczby posiłków. Oświadczył, że obecnie w stołówce zatrudnione są dwie osoby, 

które wydają około 300 posiłków dziennie. Dodał również, że prowadzenie działalności 

gastronomicznej skutkowałoby koniecznością spełnienia dodatkowych wymogów.  

Radny – Adam Kołacki zapytał czy 100 % przygotowywanych posiłków jest wydawanych w 

stołówce; jeśli nie, to jaka część nie zostaje wydana.  

Dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Tychowie – Józef Grabarczyk oświadczył, 

że nie prowadzi takich analiz – przygotowuje tyle posiłków za jakie została wniesiona opłata.  

Zdarzają się sytuacje, że nie wszystkie posiłki zostaną wydane  - szczególne problem jest z 

śniadaniami.  
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Radny – Adam Kołacki stwierdził, że zapisy zawarte w § 1 projektu uchwały mówiące kto 

ma prawo do skorzystania z stołówki zamyka możliwość sprzedaży posiłków za zewnątrz w 

przyszłości.  

Radni nie zgłosili innych uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie ustalenia zasad korzystania ze stołówki szkolnej Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych 

im. prof. Jana Radomskiego w Tychowie i wysokości opłaty za wydawanie posiłki. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 10 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujące 

– 2 głosy podjęła Uchwałę Nr XIV/87/2015 Rady Powiatu w Białogardzie sprawie 

ustalenia zasad korzystania ze stołówki szkolnej Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych im. 

prof. Jana Radomskiego w Tychowie i wysokości opłaty za wydawanie posiłki, w 

brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 14 niniejszego protokołu. 

 

f) Programu współpracy Powiatu Białogardzkiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2016, co przedstawia załącznik nr 15 do niniejszego 

protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – Anna Kodź poinformowała,               

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 
 

Radny – Rajmund Wasiak zadał pytanie dotyczące zapisu § 19 ust. 2 projektu uchwały – 

Zarząd w terminie do dnia 30 kwietnia 2017 roku przełoży radzie sprawozdanie z realizacji 

programu. Oświadczył, że zgodnie z zapisami ustawy sprawozdanie to powinno być złożone 

do dnia końca maja. Radny zapytał, czy Rada może sama skrócić ten termin.  

Adwokat – Roman Witaszek udzielił pozytywnej odpowiedzi.  

 

Radni nie zgłosili innych uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie Programu współpracy Powiatu Białogardzkiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2016. 
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Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 11 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujący 

– 1 głos podjęła Uchwałę Nr XIV/88/2015 Rady Powiatu w Białogardzie sprawie 

Programu współpracy Powiatu Białogardzkiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2016, w brzmieniu 

jak przedstawia załącznik nr 16 niniejszego protokołu. 

 

g) powierzenia niektórych zadań z zakresu administracji rządowej związanych z 

przeprowadzeniem badań specjalistycznych, w tym psychologicznych oraz 

obserwacji szpitalnej osób stawiających się do kwalifikacji wojskowej na 

potrzeby powiatowej komisji lekarskiej, co przedstawia załącznik nr 17 do 

niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – Anna Kodź poinformowała,               

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu ,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 
 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie powierzenia niektórych zadań z zakresu administracji rządowej związanych z 

przeprowadzeniem badań specjalistycznych, w tym psychologicznych oraz obserwacji 

szpitalnej osób stawiających się do kwalifikacji wojskowej na potrzeby powiatowej komisji 

lekarskiej. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 11 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujący 

– 1 głos podjęła Uchwałę Nr XIV/89/2015 Rady Powiatu w Białogardzie sprawie 

powierzenia niektórych zadań z zakresu administracji rządowej związanych z 

przeprowadzeniem badań specjalistycznych, w tym psychologicznych oraz obserwacji 

szpitalnej osób stawiających się do kwalifikacji wojskowej na potrzeby powiatowej 

komisji lekarskiej, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 18 niniejszego protokołu. 

 

 

h) trybu  udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Powiatu oraz zakresu kontroli 

prawidłowości ich wykorzystania dla niepublicznych szkół o uprawnieniach 

szkół publicznych i placówek niepublicznych, co przedstawia załącznik nr 19 

do niniejszego protokołu.  
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Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – Anna Kodź poinformowała,               

że członkowie Komisji negatywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu ,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 
 

Radny – Adam Kołacki oświadczył, że na ostatnim posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów 

pytał Starostę o tryb pracy nad w/w projektem uchwały. Pytał również czy szkoły 

niepubliczne z terenu Powiatu Białogardzkiego wniosły uwagi do w/w dokumentu. Wówczas 

Starosta informował, że placówki te nie wniosły uwag. Radny oświadczył, że rozmawiał z 

przedstawicielami niektórych szkół niepublicznych na temat konsultacji społecznych 

dotyczących w/w projektu uchwały. Stwierdził, że informacje na ten temat przesłane drogą 

mailową nie przez wszystkich zostały zauważone. Następnie zapytał adwokata Romana 

Witaszka czy brał udział w przygotowaniu omawianego projektu uchwały.  

Adwokat – Roman Witaszek oświadczył, że brał udział rok temu.  

Radny – Adam Kołacki następnie zapytał adwokata czy zmieniły się przepisy dotyczące 

dysponowania danymi osobowymi, ponieważ w § 10 pkt 2 projektu uchwały jest zapis – 

osoby upoważnione do kontroli mają prawo żądać wszelkich informacji, danych, dokumentów 

związanych z przedmiotem kontroli, jak i również żądać wykonania z nich odpisów, 

wyciągów, wydruków i kserokopii. Oświadczył, że subwencja jaką otrzymują te placówki jest 

wydatkowana również na wynagrodzenia osobowe. Radny zapytał jak ma się w/w zapis 

projektu uchwały do przepisów związanych z ochroną danych osobowych. Zdaniem radnego 

informacje o danych osobowych nie powinny przenikać z jednego administratora danych do 

drugiego bez wcześniejszej zgody. Stwierdził, że przytoczony zapis jest wadliwy, ponieważ 

dopuszcza kserowanie umów o pracę.  

Adwokat – Roman Witaszek oświadczył, że obecnie obowiązuje nowy Statut Powiatu 

Białogardzkiego, który przewiduje określony tryb zapytań. Oświadczył, że pytanie dotyczy 

bardzo skomplikowanej materii i poprosił o sformułowanie pytania na piśmie.  

Radny – Adam Kołacki zgłosił wniosek formalny o usunięcie omawianego projektu uchwały 

z porządku obrad i przegłosowanie go na następnym posiedzeniu Sesji, ponieważ istnieje 

prawdopodobieństwo niezgodności niektórych zapisów projektu uchwały z obowiązującym 

prawem.  

Od chwili obecnej w sesji uczestniczy 14 radnych.  

Adwokat – Roman Witaszek oświadczył, że w jego ocenie właśnie nie procedowanie nad tą 

uchwałą jest niewłaściwe z bardzo prostego powodu. Ustawa o systemie oświaty zmienia się 

bardzo często i są to bardzo często zmiany fundamentalne. Materia ochrony danych 

osobowych jest również bardzo szeroka i niejasna. Oświadczył, że jego zdaniem czasami 

lepiej jest przegłosować pewne rozwiązanie i poczekać jak się do tego ustosunkuje nadzorca, 

którym jest Wojewoda. Jeśli nadzorca stwierdzi, że nie ma tutaj problemu to ta uchwała w 

takiej formie będzie mogła być stosowana.  
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Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapytał radnego Adama Kołackiego czy 

po wyjaśnieniach udzielonych przez adwokata nadal podtrzymuje swój wniosek formalny.  

Radny – Adam Kołacki oświadczył, że podtrzymuje swój wniosek. Dodał również, że w 

projekcie znajdują się inne zapisy, które budzą wątpliwości. Radny stwierdził cyt.: „(…) że 

wychowanek, uczeń który został przyjęty do placówki np. 2 października może zostać ujęty do 

dotacji według stanu na pierwszy dzień miesiąca po którym wychowanek, uczeń podjął naukę, 

czyli dopiero w miesiącu następnym.” Radny oświadczył, że kłóci się to z faktem, że 

wychowanek, uczeń ma prawo rozpocząć uczęszczanie do placówki w dowolnym momencie 

roku szkolnego.  Radny zaapelował o przesunięcie głosowania nad omawianym projektem 

uchwały, podjąć rozmowy z placówkami niepublicznymi i sporządzić projekt uchwały 

zgodny z prawem.  

Adwokat – Roman Witaszek przytoczył pewien przypadek związany z ustawą o systemie 

oświaty i uchwałami regulującymi tryb wypłaty dotacji.  Poinformował, że przez kilka lat 

samorządy terytorialne stosowały pewne rozwiązania w tym temacie. Po kilku latach 

Najwyższa Izba Kontroli przeprowadziła bardzo szeroką kontrolę tych uchwał w skali kraju i 

diametralnie wywróciła interpretację przepisów. Adwokat stwierdził, że to pokazuje jak 

bardzo może zmienić się optyka dotycząca tej samej materii. Oświadczył, że jeżeli dzisiaj 

projekt uchwały nie zostanie przegłosowany wojewoda nie będzie miał szansy wypowiedzieć 

się co do niektórych kontrowersyjnych przepisów.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda oświadczył, że zawsze są pewne wątpliwości, które 

wynikają przede wszystkim z zawiłości przepisów. Następnie w imieniu koalicji rządzącej 

zaproponował poddanie omawianego projektu uchwały pod głosowanie. Poprosił również o 

zabranie głosu Panią Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Turystyki, która 

przygotowywała omawiany projekt uchwały.  

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Turystyki – Ewa Popławska na wstępie 

oświadczyła, że zawiłość materii ustawy o systemie oświaty jest bardzo duża. Zasady 

dotowania szkół niepublicznych na przestrzeni ostatnich kilku lat uległy znacznej zmianie. 

Przed powiatem jako organem dotującym stoi zadanie na które składa się ustalenie zasad, 

trybu naliczania i kontrolowania pobranych dotacji. Ustawodawca dał możliwość organom 

dotującym kontroli, czyli również wglądu do dokumentacji wszelkiego typu, jeżeli 

wydatkowanie dotacji budzi wątpliwości. Pomiot dotujący ma prawo przetwarzania danych 

osobowych słuchaczy. Odnośnie wątpliwości, kiedy uczeń staje się słuchaczem danej szkoły 

ustawodawca jasno określił, że dotacja należy się na słuchacza, który spełnił warunek 50 % 

frekwencji.  

Radna – Anna Kodź poprosiła Panią Naczelnik, aby odniosła się do szkół w systemie 

dziennym. 

Naczelnik – Ewa Popławska poinformowała, że przepis dotyczący 50 % frekwencji nie 

dotyczy szkół młodzieżowych.  

Radny – Adam Kołacki oświadczył, że nie mówi o rzeczach, które budzą wątpliwości. 

Radny stwierdził, że w jednym paragrafie ma poważne wątpliwości co do ochrony danych 

osobowych, a w drugim dotyczącym momentu podjęcia nauki w szkole. Zarówno adwokat, 

jaki i Pani Naczelnik mówią o bardzo zawiłej materii. W związku z powyższym apeluje o nie 

przyjmowanie uchwał na dzisiejszej Sesji, zaproszenie przedstawicieli szkół niepublicznych 

na posiedzenie Zarządu Powiatu i wypracowanie takiego aktu prawnego, który nie budził by 

wątpliwości.  

Radny – Bogusław Stanczewski stwierdził, że bardzo ważna jest kwestia – czy nie podjęcie 

omawianej uchwały w dniu dzisiejszym będzie wiązało się z poniesieniem jakichkolwiek 

skutków prawnych.  

Adwokat – Roman Witaszek oświadczył, że pojawił się pogląd mówiący,  że nie podjęcie 

uchwały skutkowałoby tym, że powiat nie mógłby wypłacić dotacji od 1 stycznia 2016 roku. 
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Adwokat oświadczył, że w jego ocenie pogląd ten nie jest zasadny, ponieważ obowiązek 

wypłaty dotacji wynika wprost z ustawy więc nie uchwalenie tej uchwały w dniu dzisiejszym 

nie będzie stanowiło przeszkody. Podsumowując oświadczył, że jego zdaniem należy 

przegłosować tę uchwałę i dowiedzieć się, które z rozwiązań ustawodawca kwestionuje.  

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zamknął dyskusję i poddał pod 

głosowanie wniosek radnego Adama Kołackiego o wycofanie omawianego projektu uchwały 

z dzisiejszego porządku obrad.  

Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 6 głosów, przeciw – 8 głosów, 

wstrzymujących – 0 głosów negatywnie zaopiniowała zgłoszony wniosek.  

Radny – Rajmund Wasiak odniósł się do § 2 projektu uchwały. Zapytał czy traci moc 

poprzednia uchwała w tej sprawie z 2013, czy 2014 roku.  

Adwokat – Roman Witaszek poinformował, że uchwała traci  moc zgodnie z ustawą.   

Naczelnik – Ewa Popławska poinformowała, że traci moc uchwała z 2013 roku i przeprosiła 

za wskazany błąd.  

 

Radni nie zgłosili innych uwag i zapytań. 
 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie trybu  udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Powiatu oraz zakresu kontroli 

prawidłowości ich wykorzystania dla niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół 

publicznych i placówek niepublicznych  z poprawką w § 2 – z dnia 24 maja 2013 r. zamiast 

24 maja 2014 r.  

 

Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 8 głosów, przeciw – 5 głosów, wstrzymujący – 

1 głos podjęła Uchwałę Nr XIV/90/2015 Rady Powiatu w Białogardzie sprawie trybu  

udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Powiatu oraz zakresu kontroli prawidłowości 

ich wykorzystania dla niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół publicznych i 

placówek niepublicznych, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 20 niniejszego 

protokołu. 

 

i) zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2016, co 

przedstawia załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – Anna Kodź poinformowała,               

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu ,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 
 

Radny – Andrzej Siwek zaproponował wykreślenie w pierwszym kwartale kontroli 

działalności  Powiatowego Urzędu Pracy w Białogardzie i wprowadzić w jej miejsce kontrolę 
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działalności Starosty Białogardzkiego lub Zarządu Powiatu za kadencję poprzednią. 

Poinformował, że pismem przewodnim Starosty z dnia 4 grudnia 2015 roku otrzymał 

dokument – Analiza sytuacji Szpitala Powiatowego w Białogardzie oraz wskazanie działań 

naprawczych i kierunków rozwoju. Ekspertyza została opracowana przez Zachodniopomorską 

Szkołę Biznesu w  kwietniu 2012 roku na zlecenie Zarządu Powiatu w Białogardzie. 

Oświadczył, że na stronie 19 w/w dokumentu jest zapis cyt.: „ograniczenie zakupu nowej 

pościeli. Niezrozumiały jest koszt zakupu rokrocznie dużej ilości pościeli. W 2011 zakupiono 

pościel na kwotę 163.000 zł.”. Poinformował również, że w dokumencie jest również zapis 

mówiący o sprzedaży usług dla okolicznych firm w zakresie medycyny pracy (wzrost 

przychodu o 100.000 zł). Radny oświadczył, że według jego wiedzy na 12 jednostek 

starostwa żadna jednostka nie podpisała umowy na świadczenie tych usług przez szpital w 

Białogardzie, a z samorządu Miasta Białogard na 30 jednostek taką umowę podpisały tylko 3 

jednostki. Następnie odniósł się do usług żywienia świadczonych w szpitalu. W pewnym 

okresie czasu szpital miał stawkę żywieniową w wysokości 14,62 zł, a następnie 20 czerwca 

2012 roku  podpisano umowę z wyższą stawką. Radny zapytał cyt.: „ czy dyrektor Szpitala  

Powiatowego w Białogardzie Pan Przemysław Dawid to opracowanie dostał do ręki, co z tym 

zrobił, czy wyjaśniono i kto wyjaśniał (…) kto odpowiada za to co się stało.” 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapytał radnego Andrzeja Siwka dlaczego kiedy 

otrzymał ten dokument nie zapytał czy sprawa była wyjaśniana. Starosta poinformował, że 

Zarząd Powiatu zapoznał się z w/w dokumentem. Oświadczył, że kwestia zakupu pościeli 

była wyjaśniana bardzo szczegółowo. Otóż okazało się, że w koszcie zakupu pościeli jest 

również zakup elementów niezbędnych przy wykonywaniu zabiegów operacyjnych m.in. 

pościeli jednorazowej. Przypomniał również, że działalność Zarządu Powiatu była 

sprawdzana przez Komisję Rewizyjną w poprzedniej kadencji i została oceniona pozytywnie. 

Radny – Andrzej Siwek zapytał dlaczego jednostki organizacje starostwa i samorząd Miasta 

Białogard nie podpisywały umów ze szpitalem na świadczenie usług medycyny pracy.  

W dokumencie jest również zapis dotyczący racjonalizacji zatrudnienia w ramach którego 

szpital wg. ekspertyzy mógł zaoszczędzić 1.500.000 zł.  

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie wniosek 

zgłoszony przez radnego Andrzeja Siwka dotyczący wycofania z planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej kontroli działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Białogardzie a w jej miejsce 

wprowadzić kontrolę działalności Zarządu Powiatu  za ubiegłą kadencję.  

Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 5 głosów, przeciw – 9 głosów, 

wstrzymujących – 0 głosów negatywnie zaopiniowała zgłoszony wniosek.  

Radni nie zgłosili innych uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2016. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 9 głosów, przeciw – 5 głosów, 

wstrzymujących – 0 głosów podjęła Uchwałę Nr XIV/91/2015 Rady Powiatu w 

Białogardzie sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 

2016, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 22 niniejszego protokołu. 

 

j) zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu w Białogardzie na 

rok 2016, co przedstawia załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 
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poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – Anna Kodź poinformowała,               

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu ,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 
 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu w Białogardzie na rok 

2016. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 13 głosów, przeciw – 1 głos, wstrzymujących 

– 0 głosów podjęła Uchwałę Nr XIV/92/2015 Rady Powiatu w Białogardzie sprawie 

zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu w Białogardzie na rok 2016 

w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 24 niniejszego protokołu. 

 

k) ramowego planu pracy Rady Powiatu w Białogardzie na rok 2016, co 

przedstawia załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – Anna Kodź poinformowała,               

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu ,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 
 

Radny – Andrzej Siwek zaproponował, aby do planu pracy w I kwartale w pkt. 4 

dotyczącym oceny bezpieczeństwa publicznego w powiecie dopisać kolejny podpunkt 

odnośnie przygotowania tej informacji przez Prokuraturę Rejonową. Uzasadniając swoją 

propozycję przytoczył zapisy ustawy o prokuraturze (art.9 ust. 2).  

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapytał adwokata o opinię w tej sprawie. 

Adwokat – Roman Witaszek przypomniał, że generalnie wnioski merytoryczne powinny być 

przygotowywane w formie pisemnej zgodnie z statutem. Nie ma jednak przeszkód, aby 

głosować wniosek złożony w formie ustnej.  
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W chwili obecnej na posiedzenie Sesji przybyła radna Iwona Wysocka – Chudziak.  

W obradach uczestniczy 15 radnych.  

Radny – Adam Kołacki oświadczył, że nie przypomina sobie, aby w statucie wykreślono 

możliwość zgłaszania interpelacji ustanie.  

Adwokat – Roman Witaszek oświadczył, że w tej konkretniej sytuacji nie mówimy o 

interpelacji tylko o wniosku merytorycznym dotyczącym zmiany uchwały. Stwierdził, że jest 

to zupełnie inne zagadnienie.  

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie propozycję 

zgłoszoną przez radnego Andrzeja Siwka dotyczącą wprowadzenia w pkt. 4 planu pracy Rady 

Powiatu informacji przygotowanej przez Prokuraturę Rejonową.  

Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujące 

– 3 głosy pozytywnie zaopiniowała zgłoszony wniosek.  

Radni nie zgłosili innych uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie ramowego planu pracy Rady Powiatu w Białogardzie na rok 2016 wraz z zgłoszoną 

propozycją dotyczącą pkt. 4 – Informacja Prokuratury Rejonowej w Białogardzie.  

 

Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIV/93/2015 Rady 

Powiatu w Białogardzie sprawie ramowego planu pracy Rady Powiatu w Białogardzie 

na rok 2016, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 26 niniejszego protokołu. 

 

 

l) Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapoznał radnych z 

projektem uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca uchwałę 

budżetową na rok 2015, co przedstawia załącznik nr 27 do niniejszego 

protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – Anna Kodź poinformowała,               

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji nie zajęli stanowiska odnośnie przedłożonego projektu uchwały Rady 

Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 
 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały 

zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2015. 
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Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 9 głosów, przeciw – 0 głosów, 

wstrzymujących – 6 głosów podjęła Uchwałę Nr XIV/94/2015 Rady Powiatu w 

Białogardzie zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2015, w brzmieniu jak przedstawia 

załącznik nr 28 niniejszego protokołu. 

 

m)  zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 

2015 – 2025, co przedstawia załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – Anna Kodź poinformowała,               

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował, że 

członkowie Komisji nie zajęli stanowiska odnośnie przedłożonego projektu uchwały Rady 

Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 
 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 
 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały 

zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2015 – 2025. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 9 głosów, przeciw – 0 głosów, 

wstrzymujących – 6 głosów podjęła Uchwałę Nr XIV/95/2015 Rady Powiatu w 

Białogardzie zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na 

lata 2015 – 2025, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 30 niniejszego protokołu. 

 

W chwili obecnej Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła ogłosił przerwę w 

obradach XIV Sesji Rady Powiatu. Przerwa trwała od godziny 12
35

do godziny 12
55

. 

Obecnie w posiedzeniu Sesji uczestniczy 15 radnych. 

 

Ad.4 

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek zapoznała radnych z projektem uchwały budżetowej 

Powiatu Białogardzkiego na 2016 rok – załącznik nr  31 do protokołu. Poinformowała m.in., 

że projekt budżetu na 2016 zakłada dochody budżetu w wysokości 49.058.697,19 zł, z czego 

dochody bieżące w wysokości  47.875.862,56 zł i dochody majątkowe w wysokości 

1.182.834,63 zł. Projekt budżetu zakłada również  wydatki w kwocie 50.584.409,00 zł. 

Wydatki majątkowe zostały ustalone na poziomie  3.605.986,34 zł. Oświadczyła, że różnica 

pomiędzy wydatkami a dochodami stanowi deficyt w wysokości 1.525.711,81 zł. 

Zaplanowano również rezerwy: ogólną  w kwocie  96.869,00 zł i celowe w wysokości 

1.019.755,00 zł. Zaplanowany jest również limit z tytułu zaciągniętych zobowiązań i 

kredytów w wysokości: 1.000.000 zł na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego 
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deficytu budżetu Powiatu Białogardzkiego oraz na finansowanie planowego deficytu w 

wysokości 1.525.711,81 zł. Zaplanowano również przychody z tytułu kredytów na 

wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu 

Unii Europejskiej do kwoty 1.384.288,19 zł. Dodała, że powyższy projekt uchwały zawiera 

również upoważnienie dla Zarządu Powiatu do  udzielania w roku budżetowym  pożyczek do 

maksymalnej wysokości 1.000.000 zł.  

 

Ad.4b) 

Przewodniczący Rady Powiatu  – Henryk Budzyła udzielił głosu Przewodniczącej Komisji 

Budżetu i Finansów Pani Annie Kodź i poprosił o przedstawienie opinii poszczególnych 

komisji w sprawie przedłożonego projektu budżetu Powiatu Białogardzkiego na 2016 rok. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej, Komisja 

Budżetu i Finansów oraz Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowały projekt budżetu na 

2016 rok, a Komisja Oświaty i Kultury wyraziła negatywną opinię w tym zakresie. Opinie 

komisji stanowią załącznik nr 32, 33, 34 i 35 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.4c) 

Przewodniczący Rady Powiatu  – Henryk Budzyła zapoznał radnych z pozytywną opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie projektu uchwały budżetowej 

Powiatu Białogardzkiego na 2016 rok oraz w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 - 2025, co przedstawia załącznik nr 36 i 37 do 

protokołu.  

Radny – Adam Kołacki poprosił o odczytanie treści zastrzeżenia do projektu uchwały 

zmieniającej wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 2025.  

Przewodniczący Rady Powiatu  – Henryk Budzyła odczytał treść zastrzeżenia. 

 

Ad.4d) 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że do Zarządu Powiatu nie wpłynęły 

żadne wnioski dotyczące zmian w projekcie budżetu na 2016 rok.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu  – Henryk Budzyła poinformował, że projekt 

budżetu Powiatu Białogardzkiego na 2016 rok został również  pozytywnie zaopiniowany 

przez Komisję Bezpieczeństwa i Porządku. Opinia w/w komisji stanowi załącznik nr 38 do 

protokołu. 

 

Ad.4e) 

Radny – Jan Połuboczko zaapelował do wszystkich, aby nastawili się na oszczędność. 

Zauważył, że w projekcie budżetu na 2016 rok zapisane są środki w wysokości około 35.000 

zł z przeznaczeniem na delegacje służbowe i zagraniczne. Oświadczył, że przez całą kadencję 

daje to kwotę 140.000 zł. W tej sytuacji zaproponował zakup samochodu służbowego w 

kredycie 50/50, co spowoduje znaczne oszczędności. Stwierdził, że jego zdaniem cyt.: 

„delegacje nie są  dorabianiem do poborów, czy do pensji.”    

Adwokat – Roman Witaszek oświadczył, że zgodnie z ustawą o finansach publicznych 

wyłączna inicjatywa uchwałodawcza w zakresie  projektu budżetu przysługuje Zarządowi 

Powiatu (dotyczy to również zmian w projekcie budżetu). Wszelkie więc wnioski dotyczące 

zmian w projekcie budżetu należy traktować nie jako wnioski do Rady, tylko wnioski do 

Zarządu Powiatu. Zarząd może się do nich ustosunkować i zgłosić autopoprawkę zgodną z 

zgłoszoną propozycją. Oświadczył, że nie mogą te poprawki być głosowane przez Radę 

Powiatu, ponieważ Rada Powiatu nie ma w tym zakresie kompetencji.  
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Radny – Jan Połuboczko oświadczył, że w tej sytuacji można ogłosić przerwę w obradach 

sesji i zorganizować posiedzenie Zarządu Powiatu i rozpatrzyć zgłoszony przez niego 

wniosek.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda odniósł się do propozycji radnego Jana Połuboczko 

dotyczącej zakupu samochodu służbowego i oświadczył, że jeśli taki wniosek trafi do 

Zarządu Powiatu zostanie rozpatrzony.  

Radny – Rajmund Wasiak zaproponował, aby Zarząd Powiatu w 2016 roku zajął się kwestią  

dróg powiatowych.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda przypomniał, że temat ten poruszał wcześniej na 

spotkaniach z radnymi. Przypomniał, że Powiat Koszaliński, Kołobrzeski i Białogardzki 

utworzyli Zintegrowane Inwestycje Terytorialne i przez to w/w powiaty nie mogą wziąć 

udziału w podziale tych środków. Przez to również, że powiaty należą do ZIT-ów nie mogą 

skorzystać z kontraktu samorządowego.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformował o podejściu Komisji Europejskiej 

do w/w środków. Otóż okazuje się, że środki będą wydawane na te drogi, które leżą w sieci 

TENT – czyli drogi, które łączą drogi krajowe. Niestety na terenie naszego powiatu takich 

dróg nie ma. 

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda w imieniu Zarządu Powiatu zgłosił autopoprawkę do 

projektu uchwały budżetowej Powiatu Białogardzkiego na 2016 rok. Następnie o omówienie 

w/w autopoprawki poprosił Panią Skarbnik Powiatu. 

 

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek zapoznała radnych z w/w autopoprawką – załącznik nr 

39 do protokołu. Poinformowała m.in., że zmiany w budżecie wynikają z zwiększenia 

dochodów i wydatków o kwotę 123.600 zł z przeznaczeniem na nieodpłatną pomoc prawną. 

Proponuje się również  zmiany po stronie wydatków w wysokości 442.642 zł z uwagi na 

przekazanie zadania – prowadzenie Młodzieżowego Domu Kultury w Białogardzie -

samorządowi Miasta Białogard. 

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag i zapytań. 

 

Ad.4f) 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Białogardzkiego na rok 

2016 wraz z wniesioną autopoprawką.  

 

Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 9 głosów, przeciw – 6 głosów, 

wstrzymujących – 0 głosów podjęła Uchwałę Nr XIV/96/2015 Rady Powiatu w 

Białogardzie w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Białogardzkiego na rok 2016, w 

brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 40 niniejszego protokołu. 

 

Ad.4g) 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapoznał radnych z projektem uchwały 

Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Białogardzkiego na lata 2016 – 2025, co przedstawia załącznik nr 41  do 

niniejszego protokołu. 
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Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda w imieniu Zarządu Powiatu zgłosił autopoprawkę do 

projektu uchwały zmieniającej wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na 

lata 2016 – 2025. Następnie o omówienie w/w autopoprawki poprosił Panią Skarbnik 

Powiatu. 

 

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek zapoznała radnych z w/w autopoprawką – załącznik nr 

42 do protokołu. Poinformowała, że dotyczy ona wprowadzenia po stronie dochodów i 

wydatków kwoty 123.600 zł.  

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Białogardzkiego na lata 2015 – 2025 wraz z wniesioną autopoprawką.  

 

Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 9 głosów, przeciw – 6 głosów, 

wstrzymujących – 0 głosów podjęła Uchwałę Nr XIV/97/2015 Rady Powiatu w 

Białogardzie w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Białogardzkiego na lata 2016 – 2025, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 43 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.5 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał radnych z informacją o działalności 

Zarządu Powiatu w Białogardzie w okresie międzysesyjnym, co przedstawia załącznik nr 44 

do niniejszego protokołu. Poinformował m.in, że Regionalne Centrum Medyczne w 

Białogardzie podpisało umowę dzierżawy z firmą Centrum Dializa. W listopadzie br.  

Agencja Rozwoju Przemysłu udzieliła szpitalowi pożyczkę w wysokości 15.700.000 zł. 

Oświadczył, że najprawdopodobniej od 1 stycznia 2016 roku Centrum Dializa przejmie 

prowadzenie szpitala w Białogardzie.  Firma Centrum Dializa uzyskała już zgodę służb 

sanitarnych oraz zgodę Wojewody Śląskiego na wpisanie działalności leczniczej do rejestru 

wojewody. Przeprowadzono również rozmowy z OZ Narodowego Funduszu Zdrowia 

odnośnie cesji kontraktu. Dodał, że planowany kontrakt szpitala na 2016 rok ma być o 

1.000.000 zł wyższy od obecnego. Następnie podziękował przede wszystkim pracownikom 

szpitala za zaangażowanie podczas działań związanych z procesem dzierżawy.  

Radny – Rajmund Wasiak zapytał o decyzję Ministra Finansów z dnia 11 grudnia 2015 roku                     

w sprawie nienależnie uzyskanej przez Powiat Białogardzki kwoty części oświatowej 

subwencji ogólnej za rok 2011. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że jest to kolejna decyzja Ministra 

Finansów dotycząca zwrotu subwencji oświatowej. Oświadczył, że starostwo wynajęło 

kancelarie prawną, która zajmie się tą sprawą. Przypomniał, że jest to pokłosie kontroli jakie 

w 2012 roku przeprowadził Urząd Kontroli Skarbowej w Powiecie Białogardzkim.  

Radny – Rajmund Wasiak zapytał o kwotę do zwrotu za 2011 rok.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że chodzi o kwotę 2.200.000 zł.  

Radny – Jan Połuboczko zapytał Starostę czy ma wiedzę ile osób straci pracę w szpitalu w 

Białogardzie i z czego to wynika.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że nie ma takiej wiedzy, ponieważ 

sytuacja jest płynna i kwestia ta leży po stronie pracodawcy, czyli firmy Centrum Dializa. 

Wszyscy pracownicy zgodnie z kodeksem pracy zostali powiadomieniu o zmianie 

pracodawcy. Oświadczył, że na dzień dzisiejszy ma wiedzę, że część umów, które były 
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zawarte na czas określony nie zostanie przedłużona (około 40 pracownikom).  Odnośnie 

kontraktów z lekarzami część z nich zdecydowała się na podpisanie nowego kontraktu.  

Radny – Adam Kołacki zapytał o osoby, którym umowa o pracę kończy się w następnym 

roku. Zapytał również Starostę czy zna plany dotyczące dalszej restrukturyzacji szpitala.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda stwierdził, że każde zmiany niosą ze sobą pewne 

zagrożenia. Poinformował, że szczegółowe pytania w tym zakresie należało by skierować  do 

nowego pracodawcy, czyli firmy Centrum Dializa. Dodał, że zabezpieczono interesy 

pracowników zawierając w umowie dzierżawy zapis, że wraz z przejęciem zadania 

pracownicy ci przechodzą zgodnie z art. 23` Kodeksu pracy.  

Radny – Andrzej Siwek oświadczył, że w związku z tym, że Zarząd Powiatu zatwierdził 

projekt umów ustanowienia hipoteki na nieruchomościach Powiatu Białogardzkiego i umowy 

przelewu praw z umowy ubezpieczenia dotyczącej zabezpieczenia pożyczki udzielonej dla 

Regionalnego Centrum Medycznego w Białogardzie zapytał jaka była wartość umowy 

ubezpieczenia. Zapytał również czy prawdą jest, że wyposażenie szpitala zostało sprzedane. 

Odnośnie kwestii gospodarki nieruchomościami zapytał czego dotyczył wniosek dłużnika o 

umorzenie należności za zakup nieruchomości Skarbu Państwa. Poprosił również o 

odniesienie się do informacji dotyczącej udzielenia poparcia Radzie Powiatu Skrzyżowskiego 

do Trybunału Konstytucyjnego. Następnie odniósł się projektu uchwały dotyczącej udzielania 

dotacji, która była przedmiotem dzisiejszej sesji. Zapytał co stało na przeszkodzie, aby ta 

uchwała była podjęta wcześniej. Na zakończenie zaapelował do Starosty o zorganizowanie 

spotkania z przedstawicielem firmy Centrum Dializa, która przejmie prowadzenie szpitala w 

Białogardzie.   

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda odnosząc się do umorzenia poinformował, że 

chodziło o nieruchomość Skarbu Państwa. Osoba samotna parę lat temu kupiła pół domu i do 

spłaty pozostało 1200 zł. Zarząd Powiatu przychylił się do wniosku złożonego przez w/w 

osobę. Odnośnie ubezpieczenia poinformował, że kwoty wynikają z wartości księgowej  tych 

nieruchomości. Przypomniał, że majątek szpitala w całości został przekazany do spółki 

Regionalne Centrum Medyczne w Białogardzie. Odnośnie wyposażenia szpitala 

poinformował, że wyposażenie (sprzęt medyczny) zostało wycenione. Oświadczył, że firma 

odkupi sprzęt, który jest jej potrzebny za kwotę 2.000.000 zł.  

Radny – Andrzej Siwek zapytał Starostę jakie jest zadłużenie Regionalnego Centrum 

Medycznego w Białogardzie na koniec br. Oświadczył, że zadał to pytanie, ponieważ 

chciałby wiedzieć w jaki sposób zostanie uregulowane zadłużenie szpitala. Ostatnio wynosiło 

ono 21.000.000 zł, spółka uzyskała kredyt w wysokości 15.700.000 zł + 2.000.000 zł ze 

sprzedaży wyposażenia.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że przez ostatni rok udało się 

zmniejszyć zadłużenie szpitala, z uwagi na bieżące regulowanie nadlimitów przez OZ 

Narodowego Funduszu Zdrowia. Obecnie zadłużanie szpitala kształtuje się na poziomie 

21.000.000 zł. Następnie uspokoił mieszkańców informując, że kwestia spłaty zadłużenia 

szpitala jest rozwiązana.  

 

W chwili obecnej posiedzenie opuścił radny Jan Połuboczko. W Sesji uczestniczy 14 radnych.  

 

Radny – Andrzej Siwek stwierdził, że z prostych wyliczeń wynika, że do spłaty zadłużenia 

brakuje środków finansowych w wysokości około 3.000.000 zł. Przypomniał również, że 

niedawno Regionalne Centrum Medyczne pożyczyło od firmy Magellan 5.000.000 zł.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że te 5.000.000 zł., które rada 

nadzorcza RCM pozwoliła zaciągnąć Prezesowi jest wliczone w ogólną sumę zobowiązań. 

Oświadczył, że plan zbilansowania spłaty zobowiązań jest realny m.in. dzięki zapisom 

zawartym w umowie dzierżawy (dodatkowa kwota).  
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Radni nie zgłosili innych uwag i zapytań do przedstawionej informacji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Białogardzie – Henryk Budzyła wobec braku innych uwag 

i pytań poddał pod głosowanie informację o działalności Zarządu Powiatu w Białogardzie w 

okresie międzysesyjnym, przedstawioną przez Przewodniczącego Zarządu – Tomasza Hynda. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie głosami za - 9 głosów, przeciw – 0 głosów, 

wstrzymujących – 5 głosów przyjęła informację o działalności Zarządu Powiatu w 

Białogardzie w okresie międzysesyjnym. 

 

 

Ad.6 

1) Radny – Rajmund Wasiak oświadczył cyt.: „mam taki wniosek do zarządu, że 

jeżeli Komisja Rewizyjna nie może się zająć jakby pracami nad tym co zostało 

zrealizowane, z tego dokumentu z 2012 roku, to może powołać taką niezależną 

komisję, niezwiązaną ze stałymi komisjami Rady, która się zajmie czy te zalecenia, 

które były zawarte w tym dokumencie zostały wykonane, w jakim zakresie, w jakim 

stopniu, czy ktoś czegoś zaniechał, czy wręcz przeciwnie. Mam taką propozycję”. 

2) Radny – Adam Kołacki skierował swoją wypowiedź do Przewodniczącego Rady 

Powiatu Henryka Budzyły. Stwierdził, że Przewodniczący jest cyt. : „stronnikiem 

jednej strony, a Pan jako Przewodniczący powinien być osobą, która jest pewnego 

rodzaju mediatorem a nie osobą, która wyraża chęć, wolę zawsze strony rządzącej.”  

Następnie zapytał Przewodniczącego Rady jakim prawem ogranicza dostęp radnych 

do przesyłanych do niego informacji. Oświadczył, że Starosta na posiedzeniu 

Komisji Budżetu i Finansów w dniu 30 listopada 2015 roku informował radnych o 

szkoleniu organizowanym przez Regionalną Izbę Obrachunkową. Radny zapytał 

Przewodniczącego dlaczego nie dotarła do niego, jako członka Komisji Budżetu i 

Finansów informacja z RIO z dnia 8 października 2015 roku zapraszająca na 

szkolenie przewodniczących organów stanowiących oraz przewodniczących i 

członków komisji właściwych ds. budżetu. Radny zapytał również kto pojechał na 

to szkolenie.  

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poinformował, że radny otrzyma 

odpowiedź na piśmie.  

3) Radny – Adam Kołacki zapytał Przewodniczącego Rady Powiatu  czy prawdą jest, 

że Przewodniczący jest zatrudniony w Zarządzie Dróg Powiatowych w 

Białogardzie.  

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła oświadczył, że jest zatrudniony 

w w/w jednostce na czas określony.  

Radny – Adam Kołacki zapytał Przewodniczącego czy jest to moralne w powiecie, 

w którym bezrobocie sięga ponad 20 %. 

4) Radny – Rajmund Wasiak zapytał czy w szkoleniu o którym mówił radny Adam 

Kołacki uczestniczyli inni członkowie Komisji Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poinformował, że radny otrzyma 

odpowiedź na piśmie.  

5) Radny – Andrzej Siwek ponownie zaapelował o zorganizowanie spotkania z 

przedstawicielami Centrum Dializa, którzy przejmą prowadzenie szpitala w 

Białogardzie. 
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6) Radny – Andrzej Siwek wyraził swoją negatywną opinię odnośnie koalicji 

rządzącej w Powiecie Białogardzkim.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda odniósł się do w/w wypowiedzi i następnie 

zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji. 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zgłoszony wniosek poddał pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu w Białogardzie głosami za – 7 głosów, przeciw -  3 głosy, 

wstrzymujące -  2 głosy, 2 osoby nie brały udziału w głosowaniu pozytywnie 

zaopiniował zgłoszony wniosek. 

 

Radni nie zgłosili innych interpelacji, zapytań, wniosków i oświadczeń. 

 

 

Ad.7 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła stwierdził, że porządek Sesji został  

wyczerpany i zamknął XIV Sesję  Rady  Powiatu  w  Białogardzie.  

 

Protokołowały: 

Violetta Adamczewska 

Anna Kaleja  

 

 

 

 

 

 

 


